
Protokół nr 49 z obrad sesji Rady Gminy Trąbki Wielkie  

z dnia 15 listopada 2022 roku. 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 13:10 

Zakończenie obrad – godz. 14:30 

 

Ad 1. Sprawy regulaminowe: 

• Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Sesja rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Trąbki Wielkie, przy ul. Gdańskiej 12. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Zbigniew Leszczyński. 

W sesji uczestniczyli: Wójt Gminy Błażej Konkol, Skarbnik Gminy Zofia Gorzyńska, Kierownik 

Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Pan Karol Rudomina i Pan Marcin Skalski radca 

prawny. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził na podstawie listy obecności, że uchwały podjęte na 

dzisiejszej sesji będą miały moc prawną. 

Ustawowy skład Rady Gminy Trąbki Wielkie wynosi 15 radnych. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

• Zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad. Uwag nie 

zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał porządek obrad dzisiejszej sesji zwyczajnej pod głosowanie. 

W głosowaniu udział bierze 12 radnych. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie jest za przyjęciem proponowanego porządku obrad. 

/Szczegółowy przebieg głosowania stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad 2 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2022 - referuje 

Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy; 

/Uzasadnienie do uchwały radni otrzymali wraz z materiałami, projekt uchwały wczoraj na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy Trąbki Wielkie/ 

Pani Zofia Gorzyńska zaznaczyła, że na wczorajszej komisji wspólnej przedmiotowa uchwała została 

szczegółowo omówiona. Jeśli są pytania do chętnie wraz z Wójtem Gminy udzieli odpowiedzi. 

Przewodniczący Rady Gminy potwierdził słowa Pani Skarbnik zapytał, czy są pytania do projektu 

uchwały. Pytań nie zgłoszono 

Następnie odczytano treść uchwały. 



Przewodniczący zapytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały. 

Obecnych podczas głosowania było 12 radnych. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XLIX/407/2022 w w/w sprawie. 

/Szczegółowy przebieg głosowania stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad 3 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2032 

- referuje Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy; 

/Uzasadnienie do uchwały radni otrzymali wraz z materiałami, projekt uchwały wczoraj na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy Trąbki Wielkie/ 

Pani Zofia Gorzyńska zaznaczyła, że na wczorajszej komisji przedmiotowa uchwała została szcze-

gółowo omówiona. Zaznaczyła, że w wieloletniej prognozie finansowej dokonano zmian zgodnie ze 

zmianami w budżecie gminy na rok 2022. Jeśli są pytania do chętnie wraz z Wójtem Gminy udzieli 

odpowiedzi.  

Wójt Gminy wyjaśnił zmianę dotyczącą planu dla zadania „Przebudowa ulicy Spacerowej i Sporto-

wej w Sobowidzu” czyli zmniejszenie planu i przeniesienie do realizacji na rok 2023. Dodał, że prze-

targ został rozstrzygnięty, inwestycja będzie zrealizowana w 2023 roku. Dofinansowanie z Rządo-

wego Programu wynosi ok. 1 mln złotych. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.  

Pytań nie zgłoszono. 

Następnie odczytano treść uchwały. 

Przewodniczący zapytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały. 

Obecnych podczas głosowania było 12 radnych. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XLIX/408/2022 w w/w sprawie. 

/Szczegółowy przebieg głosowania stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad 4 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości – 

referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy; 

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/ 

Wójt Gminy uzasadnił konieczność podjęcia przedmiotowej uchwały. Zaznaczył, że propozycje 

zmian zostały dokładnie omówione na posiedzeniu Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego 

i na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy. Dodatkowo przedstawił na jakim poziomie 

wzrosły stawki podatku od nieruchomości. 

Radny Marian Płotka Przewodniczący Komisji EiRG potwierdził, że komisja szczegółowo analizo-

wała zaproponowane stawki i pozytywnie zaopiniowała propozycje Wójta Gminy. Prosi o podjęcie 



przedmiotowej uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono. 

Następnie odczytano treść uchwały. 

Przewodniczący zapytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały. 

Obecnych podczas głosowania było 12 radnych. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XLIX/409/2022 w w/w sprawie. 

/Szczegółowy przebieg głosowania stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad 5 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawki opłaty od posiadania psów, zasad 

ustalania terminów płatności oraz sposobu jej poboru – referuje Pan Błażej Konkol Wójt 

Gminy; 

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/ 

Wójt Gminy przedstawił stawkę roczną od posiadania psów w wysokości 50 zł od każdego psa. Za-

znaczył, że ustalenie tej stawki w naszej gminie ma na celu zachęcenie mieszkańców do oznaczenia 

każdego psa w sposób umożliwiający identyfikację.  

Radny Władysław Kanka zapytał, jaka stawka obowiązywała w roku 2022. 

Wójt Gminy odpowiedział, że poprzednia stawka wynosiła 45 zł. 

Radna Justyna Perka zapytała o kwestię sposobu poboru opłaty za posiadanie psa, dlaczego rejestra-

cję psów i pobór opłaty prowadzą sołtysi? 

Wójt Gminy wyjaśnił, że to właśnie sołtysi maja najlepszą wiedzę kto jest właścicielem psa. Jeśli 

chodzi o kwestie poboru opłaty to pobrana opłata wraca do sołectwa.  

Radny Marian Płotka zauważył, że w uchwale brak jest zapisu o zwolnieniu z tytułu tej opłaty przez 

rolników. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że fakt ten wynika z ustawy i nie ma w tej sytuacji powielania tego zapisu w 

treści uchwały.  

Radny Krystian Sadowski poprosił o wyjaśnienie jak wygląda kwestia wynagrodzenia inkasenta. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że inkasenci otrzymują wynagrodzenie za inkaso w wysokości 50% pobranej 

opłaty. Drugie 50% pobranej opłaty na wniosek przechodzi na rzecz sołectwa na wyznaczony cel. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań nie zgłoszono. 

Następnie odczytano treść uchwały. 

Przewodniczący zapytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały. 

Obecnych podczas głosowania było 12 radnych. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XLIX/410/2022 w w/w sprawie. 

/Szczegółowy przebieg głosowania stanowi załącznik do protokołu/. 

 



 

Ad 6 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Współpracy Gminy Trąbki Wielkie z 

organizacjami pozarządowymi na rok 2023” – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy; 

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/ 

Wójt Gminy uzasadnił konieczność podjęcia przedmiotowej uchwały. Zaznaczył, że jednym z zadań 

gminy jest współpraca z organizacjami pozarządowymi. Dodał, że zostały przeprowadzone konsul-

tacje społeczne z organizacjami pozarządowymi. W budżecie gminy na rok 2023 zabezpieczone będą 

środki na realizację zadań priorytetowych w programie. Planowana kwota w 2023 roku wyniesie co 

najmniej 30 000,00 zł. 

Radny Władysław Kanka Przewodniczący Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska i Spraw Społecz-

nych zaznaczył, że komisja zapoznała się z programem i pozytywnie go zaopiniowała. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są jakieś pytania. Pytań nie zgłoszono. 

Następnie odczytano treść uchwały. 

Przewodniczący zapytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały. 

Obecnych podczas głosowania było 12 radnych. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XLIX/411/2022 w w/w sprawie. 

/Szczegółowy przebieg głosowania stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad 7 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie w 

Kościele pw. Św. Jakuba w Kłodawie - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy; 

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/ 

Wójt Gminy uzasadnił konieczność podjęcia przedmiotowej uchwały. Parafia w Kłodawie złożyła 

wniosek o udzielenie w roku 2022 dotacji celowej na konserwację i restaurację ścian zewnętrznych i 

cokołu kamiennego kościoła Św. Jakuba. Obiekt jest wpisany do rejestru zabytków. Zaznaczył, że na 

poprzedniej sesji Rady Gminy podjęta została uchwała zabezpieczająca w budżecie gminy środki na 

ten cel.  Dodatkowo przypomniał, że na poprzednich Komisjach Rady Gminy temat ten był szczegó-

łowo omawiany.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są jakieś. Pytań nie zgłoszono. 

Następnie odczytano treść uchwały. 

Przewodniczący zapytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały. 

Obecnych podczas głosowania było 12 radnych. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr XLIX/412/2022 w w/w sprawie. 

/Szczegółowy przebieg głosowania stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad 8 Sprawozdanie Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami.            



Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie ze swoich prac od ostatniej sesji Rady Gminy tj. od dnia 25 

października br.     

• udział w spotkaniu z Dyrektorami placówek oświatowych z terenu naszej gminy; 

• udział w spotkaniu z Wójtami gmin sąsiednich w sprawie rozwiązań zastosowanych w innych 

jednostkach w sprawie sprzedaży węgla po cenie preferencyjnej; Wójt Gminy przedstawił 

zasady na jakich będzie odbywał się ten proces w naszej gminie; 

• udział w jubileuszach 50-lecia pożycia małżeńskiego, Urodziny 90+; 

• złożenie zniczy na grobie Pani Józefy Krośnickiej naszej Honorowej Obywatelki z okazji dnia 

01 listopada; 

• udział w szkoleniu wyjazdowym wraz z seniorami w Uniejowie z zakresu bezpieczeństwa; 

• odbyły się spotkania z kierownikami jednostek organizacyjnych – spotkania te odbywają się 

cyklicznie w celu omówienia spraw bieżących; 

• w szkole Podstawowej w Sobowidzu odbyły się zajęcia w ramach projektu „Nauka dla 

Ciebie”. Do placówki przyjechał NAUKOBUS z centrum Nauki Kopernik w Warszawie z 

mobilną wystawą „Eksperymentuj”. Zajęcia prowadzone były przez doświadczonych 

edukatorów; Dodatkowo w pokazach uczestniczyli seniorzy z Sobowidza; 

• spotkanie z przedstawicielami firm POLHOZ i Polenergia w sprawie inwestycji 

proekologicznych; 

• spotkanie z Prezesem Stowarzyszenia Trzy Krajobrazy w sprawie nowych perspektyw 

finansowania w zakresie turystyki; 

• udział w uroczystościach zorganizowanych z okazji Święta Odzyskania Niepodległości 11 

Listopada; 

• spotkanie z przedstawicielami firmy Oceanic w sprawie problemów w kwestii odprowadzania 

nieczystości do oczyszczalni w Trąbkach Wielkich; 

• udział w posiedzeniach Komisji Stałych Rady Gminy; 

• udział w szkoleniu zorganizowanym przez Związek Gmin Pomorskich dot. KPA; 

• uchodźcy: opuścili budynki użyteczności publicznej; 

Dodatkowo Wójt Gminy poinformował, że otrzymał pismo z Nadleśnictwa Kolbudy w sprawie 

zamiany działek w Kaczkach w którym Nadleśnictwo informuję, że proponowana zamiana nie jest 

ekwiwalentna. Zapowiedział, że w najbliższym czasie spotka się z Nadleśniczym w tej sprawie.  

Poinformował, że biurze rady złożył do informacji pismo wystosowane do naszych jednostek OSP w 

sprawie sposobu ubiegania się dofinansowania z budżetu gminy. 

Do biura rady trafiło też pismo ZGKiM określające z czy wiąże się ustanowienie „strefy 

zamieszkania”.  Zaznaczył, że jest to kosztowna inwestycja.  Prosi o zapoznanie się z pismem. 



Wójt Gminy przedstawił zarządzenia podjęte w tym okresie. Dostępne będą w biurze rady.  

Sprawozdanie Wójta Gminy stanowi załącznik do protokołu.             

 

Ad 9 Zapytania radnych do sprawozdania Wójta Gminy. 

Radna Justyna Perka zapytała, czy firma ma możliwość wystąpić z wnioskiem o zakup węgla po 

cenie preferencyjnej. 

Wójt Gminy odpowiedział, że na ten moment zakup węgla po cenie preferencyjnej jest skierowany 

do gospodarstw domowych. 

 

Radny Jan Selka zapytał, gdzie można sprawdzić, czy została wyrażona zgoda na wywieszenie 

reklamy na budynkach należących do gminy. Temat ten poruszony został na zebraniu wiejskim.  

Wójt Gminy zaznaczył, że do budżetu gminy nie wpływają środki z tego tytułu. Jeśli reklama jest 

wywieszana na budynkach należących do gminy to powinna być zgoda gminy i informacja do sołtysa 

danej wsi. Wójt Gminy dodał, że konieczne jest uregulowanie tej kwestii.  

 

Radny Władysław Kanka odnośnie do przedstawionego sprawozdania Wójta Gminy składa 

serdeczne podziękowanie za organizację wyjazdu do Uniejowa. 

Prosi o wyjaśnienie na czym będzie polegał proces zadymiania? 

W kwestii procesu zadymiania głos zabrał Pan Karol Rudomina Kierownik Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej, wyjaśnił w jaki sposób będzie przebiegała kontrola czy doszło do 

podłączenia z „burzówką” do sieci kanalizacyjnej.  

Czy Wójt Gminy posiada informacje w sprawie kontynuacji inwestycji Starostwa Powiatowego - 

budowy chodnika w miejscowości Trąbki Małe.  

Wójt Gminy zaznaczył, że zasięgnie informacji w Starostwie w sprawie terminu kontynuacji tej 

inwestycji. 

 

Radna Justyna Perka zabrała głos w sprawie wywieszanych reklam, ogłoszeń i banerów. Przedstawiła 

w jaki sposób kwestia ta została rozstrzygnięta w jej sołectwie. 

Wójt Gminy zaznaczył, że mimo wszystko konieczne jest uregulowanie tej kwestii w sposób 

formalny. 

 

Dodatkowo Radna Justyna Perka opowiedziała o zdarzeniu, które miało miejsce w miejscowości 

Kaczki w wyniku czego doszło do uszkodzenia płyt na drodze gminnej. Gdzie zgłosić uszkodzenie 

drogi? 

Wójt Gminy poinformował, że konieczne jest pisemne zgłoszenie tego faktu w ZGKiM. Jeśli została 



wezwana policja to poprosić o notatkę służbową z tego zdarzenia. 

 

Radny Ryszard Budzyński zapytał, ilu mieszkańców ulic wskazanych we wniosku podpisało się pod 

wnioskiem o ustanowienie strefy zamieszkania? Dodatkowo czy mieszkańcy mają świadomość z 

ograniczeń w ruchu jakie zostaną wprowadzone w przypadku powstania tam takiej strefy.  

Wójt Gminy zaznaczył, że w jego ocenie wniosek ten został złożony w dobrej wierze i tak trzeba go 

traktować.  Wniosek ma na celu poprawienie bezpieczeństwa na osiedlu. Dodał, że warto się 

zastanowić nad innymi formami poprawy bezpieczeństwa. Wójt zwróci się z prośbą do Pani Wiolety 

Frydrych sołtys wsi Trąbki Wielkie o porozmawianie z mieszkańcami tych ulic, czy popierają 

wniosek części mieszkańców. Konieczne będzie przedstawienie im też konsekwencji wynikających 

z faktu powstania tam strefy zamieszkania. 

Dodatkowo w tej sprawie zabrał głos Przewodniczący Rady Gminy. 

Pan Karol Rudomina w uzupełnieniu do wypowiedzi poprzedników dodał, że wniosek ten był 

podpisany przez kilku mieszkańców. Zaznaczył, że w pierwszej kolejności należałoby się zastanowić 

nad układem drogowym, przystąpić do utwardzenia dróg gruntowych. Zaznaczył, że temat ma wbrew 

pozorom szerszy aspekt. Ustanowienie strefy zamieszkania będzie bardzo trudna do realizacji. 

 

Radny Jan Selka zapytał o naprawę chodnika przy drodze powiatowej w Kleszczewie, czy wiadomo, 

kiedy nastąpi kolejny etap napraw?  

Wójt Gminy odpowiedział, że nie zna terminu.  

 

Radny Ryszard Budzyński korzystając z okazji poinformował, że Męskie Towarzystwo Śpiewacze 

GRYF reprezentowało naszą gminę na uroczystościach z okazji 11.XI w Gdańsku podczas parady 

niepodległościowej. 

Przewodniczący Rady Gminy w imieniu wszystkich radnych poprosił o podziękowanie w całemu 

zespołowi. 

 

Ad 10 Zamknięcie obrad sesji zwyczajnej. 

Przewodniczący Rady zamknął XLIX zwyczajną sesję Rady Gminy. Podziękował wszystkim za 

czynny udział. 

 

 

 

Sporządziła:       Przewodniczący Rady Gminy 

K. Żelewska             Zbigniew Leszczyński 



 

 

 

 

 

Załączniki: 

1. Lista obecności radnych; 

2. Porządek sesji; 

3. Protokół głosowania; 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy; 

5. Uchwały podjęte na sesji – nr XLIX/407/2022 – XLIX/412/2022. 

 

 

Protokół został przyjęty przez Radę Gminy Trąbki Wielkie na L sesji zwyczajnej Rady Gminy 

Trąbki Wielkie w dniu 13 grudnia 2022 roku. 

 


